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 الملخص:
 الفترة خلال الأخيرة الاسرائيلية والاعتداءات الحصار بعد تفاقمت وقد حادة، سكن أزمة غزة، قطاع في الإسكان قطاع يواجه

 العجز وتقدير خطورتها وإبراز وأسبابها، واتجاهاتها ومؤشراتها السكن أزمة ملامح إلى التعرف الدراسة وتهدف(. 2007-2015)

 .السكن أزمة من للحد ذكية حلول وإيجاد السكنية، الوحدات نم المتراكم

 بشكل الحصار يرفع أن المتوقع غير ومن للسكان، الأساسية الاحتياجات تمس قضية على الضوء تسلط أنها في الدراسة أهمية وتأتى

 .عقباه تحمد لا خطيراً وضعاً القطاع سيشهد وعليه كامل،

 الاحتياج متوسط وقدر والعرض، الطلب بين العلاقة في اختلالا ويظهر والضعف، العجز من يعاني السكن، قطاع أن النتائج أهم ومن

 .سكن أزمة من يعانون السكان من% 60 نحو أن كما. سكنية وحدة 18114 نحو، السكنية الوحدات من السنوي

 واعتماد المساكن، بناء تكلفة وتقليل الإسكاني، يلالتمو قطاع دعم علي وتعمل بالإسكان اهتماماً الحكومة تولي أن: التوصيات أهم ومن

 .الأخرى الدول تجارب من مستفيدين الإعمار في والإسراع الرأسي، البناء

 كلمات مفتاحية:
 ة.السكني الحاجة الحصار، السكن، أزمة

The Housing Crisis in the Gaza Strip under the Israel Siege 

and Aggressions from 2007 to 2015 
"A Study in the Housing Geography" 

Abstract 
Gaza Strip housing sector faces acute crisis mostly accelerated during Israeli aggression and siege during 
(2007-2014). 
The study aims to identify the aspects, indicators, directions and causes of the housing crises to show its 
seriousness and to estimate the accumulated shortages, so to seek smart solutions to limit these 
difficulties. 
The study aimed to shed light on the crucial issues of the Palestinian community essential needs, without 
expectation of recent siege removal. Therefore, Gaza Strip will face dangerous circumstances with 
negative consequences on housing. 
The most important results demonstrate that the housing sector suffers weakness, shortages and 
unbalance relationships between offers and demands. The average annual needs estimated is 18114 
units, added to 60% of population suffering housing problems. 
We recommended that the Government should paid more attention to support funding, reduces the 
construction coast, depends on vertical housing and to accelerate the reconstruction processes relying 
on other countries experiences. 

Keywords: 

Housing Crisis, Siege, Housing Need. 
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